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PROTOKÓŁ nr VII/2015 

z VII Sesji Rady Gminy Granowo, która odbyła się w dniu 25 maja 2015r.  w sali Urzędu 

Gminy w Granowie. 

 

Obrady rozpoczęto w dniu 25 maja 2015r. o godz.13
00

. 

Zakończono w dniu 25 maja 2015r. o godz. 14
35

. 

Na ogólną liczbę 15 radnych, w sesji wzięło udział 13 radych. 

 

Radni nieobecni nieusprawiedliwieni: ----------------------------- 

Radni nieobecni usprawiedliwieni: Krystyna Kasperek, Jerzy Ciesielski. 

 

Spoza Rady udział w sesji wzięli: 

1. Zbigniew Kaczmarek  - Wójt Gminy 

2. Hanna Kaczmarek  - Sekretarz Gminy 

3. Agnieszka Chojnacka  - Skarbnik Gminy 

4. Zaproszeni goście  - wg listy obecności 

 

Porządek posiedzenia : 

1. Otwarcie sesji, powitanie radnych, gości i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku dziennego sesji. 

3. Przypomnienie najważniejszych tematów i przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i oświadczenia radnych. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zgody na objęcie nieruchomości lokalizowanych na terenie Gminy Granowo 

statusem Kostrzyńsko-Słubickiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej, 

b) uchwalenia Gminnego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego na rok 2015, 

c) zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2015 rok, 

d) nadania statutu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Granowie, 

e) zmiany uchwały budżetowej na rok 2015. 

7. Wolne głosy i wnioski.  
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8. Zakończenie sesji. 

 

Ewidencja uchwał przyjętych na sesji: 

 

1. Uchwała Nr VII/38/2015. 

2. Uchwała Nr VII/39/2015. 

3. Uchwała Nr VII/40/2015. 

4. Uchwała Nr VII/41/2015. 

5. Uchwała Nr VII/42/2015. 
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Przebieg obrad VII Sesji Rady Gminy Granowo 

 

Ad.1. Otwarcie sesji, powitanie radnych, gości i stwierdzenie quorum. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Stefan Bielawski otworzył posiedzenie, powitał Wójta Gminy 

Pana Zbigniewa Kaczmarka, radnych, sołtysów poszczególnych wsi i wszystkich 

zaproszonych gości. 

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski stwierdził na podstawie listy obecności, że udział w 

posiedzeniu bierze 13 radnych ( nieobecni: radna Krystyna Kasperek, radny Jerzy Ciesielski) , 

a zatem Rada jest władna do podejmowania uchwał. Lista obecności radnych stanowi 

załącznik nr 1 do protokołu, lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Ad.2. Przedstawienie porządku dziennego sesji. 

 

Porządek posiedzenia : 

1. Otwarcie sesji, powitanie radnych, gości i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku dziennego sesji. 

3. Przypomnienie najważniejszych tematów i przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i oświadczenia radnych. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zgody na objęcie nieruchomości lokalizowanych na terenie Gminy 

Granowo statusem Kostrzyńsko-Słubickiej Specjalnej Strefy 

Ekonomicznej, 

b) uchwalenia Gminnego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego na rok 

2015, 

c) zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2015 rok, 

d) nadania statutu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Granowie, 

e) zmiany uchwały budżetowej na rok 2015. 

7.   Wolne głosy i wnioski.  

8.    Zakończenie sesji. 
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Ad.3. Przypomnienie najważniejszych tematów i przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 

Przewodniczący przedstawił najważniejsze tematy z poprzedniej sesji. 

Protokół nr VI/2015 z VI Sesji VII kadencji  Rady Gminy Granowo wyłożony był do wglądu  

w biurze rady.  

Radni nie wnieśli uwag do treści protokołu, wobec czego Przewodniczący Rady Stefan 

Bielawski poddał przyjęcie protokołu pod głosowanie. 

Nad przyjęciem protokołu głosowało 13 obecnych radnych. Za przyjęciem protokołu 

głosowało 13 radnych, przeciwko-0, wstrzymał się -0. 

Protokół został przyjęty. 

 

Ad.4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Wójt Zbigniew Kaczmarek przedstawił sprawozdanie. 

Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 3 do 

protokołu. 

Pytania do przedstawionego sprawozdania: 

Radny Henryk Pawlak zapytał o wizytę w Niemczech. 

Wójt opowiedział w kilku zdaniach o wizycie. 

Radny Marian Kaczmarek poprosił o przybliżenie tematu zasilania oczyszczalni 

odnawialnymi źródłami energii. 

Wójt wyjaśnił, że szuka różnych projektów, które chciałby realizować np. oświetlenie ścieżek 

rowerowych ledami. Jeśli udałoby się taki projekt zrealizować w przyszłości, to można by 

zrobić zasilanie oczyszczalni, ponieważ potrzebuje ona dużo prądu i jest stałym odbiorcą. Są 

to plany i w tym kierunku czyni rozeznanie tematu. 

 

Ad. 5. Interpelacje i oświadczenia radnych. 

 

Radny Jacek Gontarski zapytał czy została udzielona odpowiedź na skargę, którą złożył 

Radny Marian Kaczmarek odnośnie funkcjonowania pogotowia w Grodzisku Wlkp.? 

Podobna sytuacja jak w Drużyniu miała miejsce w Kąkolewie, gdzie trzeba było czekać długo 

na pogotowie. 

Radny Marian Kaczmarek powiedział, że otrzymał odpowiedź od Dyrektor Szumskiej, że 

pogotowie to nie jest jej wycinek, a zastrzeżeń co do przyjęcia pacjenta nie ma. Oczekiwana 
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jest odpowiedź od Wojewody, któremu podlega pogotowie, termin udzielenia odpowiedzi 

został przedłużony do 20 czerwca br. 

Wójt powiedział, że wszystkie takie zdarzenia trzeba zgłaszać pisemnie, aby sprawa nie 

umknęła. 

Radny Henryk Pawlak zgłosił, że drzewa zarastają i przeszkadzają przesyłowi energii, 

przewody znajdują się w koronach drzew. 

Wójt odpowiedział, żeby podać dokładnie odcinek gdzie taka sytuacja ma miejsce i przekazać 

Panu Tomczakowi, który zwróci się z pismem do energetyki. 

 

Ad.6. .Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

a) zgody na objęcie nieruchomości lokalizowanych na terenie Gminy Granowo 

statusem Kostrzyńsko-Słubickiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej 

 

 Wójt przedstawił projekt uchwały. Jest to działanie, które ma na celu pomoc w uruchomieniu 

terenów pod działalność gospodarczą. Dotyczy to gruntów Agencji Nieruchomości Rolnych, 

które uchwałą Rady w 1995r. przeznaczono pod działalność gospodarczą. Na części tych 

gruntów zbudowano ubojnię drobiu Storteboom, w kierunku torów jest jeszcze teren ok 9 ha, 

który przeznaczony jest pod działalność gospodarczą, wydzierżawiony przez spółkę Państwa 

Glinkowskich, na terenie tym rośnie kukurydza. Należy podjąć działania, aby Agencja 

sprzedała ten teren. Utworzenie strefy ekonomicznej ma wymusić na Agencji i dzierżawcy 

podjęcie działań, w celu uruchomienia tego terenu. Uruchomienie strefy powoduje to, że są 

zachęty dla inwestorów, inwestorzy będą mogli korzystać z ulg, które umożliwia ustawa. 

Decyzję o strefie podejmuje Minister Gospodarki. 

Pytań do przedstawionej uchwały nie było. 

Nad projektem uchwały głosowało 13 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 13 radnych. Głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Projekt uchwały został przyjęty. Uchwała Nr VII/38/2015 w sprawie zgody na objęcie 

nieruchomości lokalizowanych na terenie Gminy Granowo statusem Kostrzyńsko-Słubickiej 

Specjalnej Strefy Ekonomicznej stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
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b) uchwalenia Gminnego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego na rok 2015 

 

Sekretarz Hanna Kaczmarek wyjaśniła, że ustawa o ochronie zdrowia psychicznego nakłada 

na Radę Gminy obowiązek uchwalenia takiego programu. Taki program jest uchwalony na 

szczeblu krajowym, wojewódzkim i powiatowym, program gminny jest spójny z tymi 

programami. Ponieważ narodowy program ochrony zdrowia psychicznego jest uchwalony na 

rok 2011-2015 i jego żywotność się kończy, proponuje się uchwalenie gminnego programu 

tylko na rok bieżący. Jeśli program narodowy zostanie uchwalony ponownie na kilka 

kolejnych lat, to wówczas w przyszłym roku będzie zaproponowane uchwalenie takiego 

programu na kilka lat, żeby co roku nie podejmować tej uchwały. Tym programem nikogo nie 

da się zmusić do podjęcia leczenia, ustawodawca nie dał dużo narzędzi, którymi można się 

posługiwać, oczywiście gmina może sfinansować różne specjalistyczne usługi, może 

prowadzić dodatkowe działania np. z zakresu profilaktyki ale wiąże się to z kosztami. 

Program ma stworzyć pewne warunki, ale jego możliwości są ograniczone. 

Nad projektem uchwały głosowało 13 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 13 radnych. Głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Projekt uchwały został przyjęty. Uchwała Nr VII/39/2015 w sprawie uchwalenia Gminnego 

Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego na rok 2015 stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

c) zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2015 rok 

 

Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy Hanna Kaczmarek. Zbliżamy się do półrocza, 

wiadomo jakie środki są wykorzystane w programie uchwalonym pod koniec 2014 roku. 

Ostatnio Szkoła Podstawowa w Bielawach zwróciła się z prośbą o sfinansowanie warsztatów 

zajęciowych dla uczniów klas I-VI, nauczycieli i rodziców. Są to warsztaty prowadzone przez 

firmę z Krakowa. Proponuje się zwiększyć o kwotę 3000zł. zakup programów artystycznych i 

warsztatów zajęciowych o tematyce antyalkoholowej i antynarkotykowej, łącznie na ten cel 

będzie zapisane 6000zł. 

Nad projektem uchwały głosowało 13 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 13 radnych. Głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Projekt uchwały został przyjęty. Uchwała Nr VII/40/2015 w sprawie zmiany Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2015 rok stanowi 

załącznik nr 6 do protokołu. 
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d) nadania statutu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Granowie 

 

Przewodniczący Rady Gminy Stefan Bielawski powiedział, że na wspólnym posiedzeniu 

komisji poruszono sprawę dystrybucji żywności z Banku Żywności, zadanie to może 

wykonywać organizacja pożytku publicznego a zajmuje się tym Ośrodek Pomocy Społecznej. 

Kierownik OPS Pani Małgorzata Trybuś powiedziała, że zadanie to nie jest zadaniem 

statutowym ani ustawowym OPS. Ośrodek Pomocy Społecznej zajmuje się tym od 10 lat 

społecznie. Statuty do tej pory robiło się w skrótowej formie, ogólnikowo, nie było 

konieczności zmiany statutu przy każdej zmianie zadań, które przejmuje jednostka. Od 

czerwca OPS przejmuje dodatki mieszkaniowe, to zadanie także zostanie zapisane w statucie. 

OPS nadal będzie wykonywał to co do tej pory, tylko będzie to zapisane w statucie. 

Jako kolejny głos zabrał radny Henryk Pawlak, który powiedział że to on poruszył na 

posiedzeniu komisji sprawę żywności. Zapytał dlaczego dodatki mieszkaniowe zostały 

narzucone OPS, czy jest to dodatkowe zadanie które nie przysługuje Ośrodkowi Pomocy 

Społecznej?  Radny Pawlak zaproponował, aby jakieś osoby w ramach wolontariatu, mogą 

być to osoby korzystające z pomocy, zajęły się tą żywnością, aby Panie z OPS trochę 

odciążyć. 

Zdaniem Wójta Zbigniewa Kaczmarka problem nie istnieje, są stowarzyszenia, które do 

takiego projektu mogą startować, muszą to być organizacje pożytku publicznego. 

Stowarzyszenie Ziemi Granowskiej jest takim stowarzyszeniem i taką pomoc z Banku 

Żywności otrzymuje, przy pomocy OPS tę żywność wydaje potrzebującym. Ośrodek Pomocy 

Społecznej ma potrzebne dane i umie te dobra rozdysponować. Staramy się żywność 

dystrybuować zgodnie z przepisami, Stowarzyszenie musi rozliczyć się z tego przed 

Wojewodą. Nie było do tej pory zgłoszeń, że ta żywność nie jest wydawana zgodnie z 

przepisami i potrzebami. Bardzo dużo ludzi pyta czy taka żywność będzie. 

Kierownik OPS Pani Małgorzata Trybuś dopowiedziała, że Stowarzyszenie nie dysponuje 

kadrą, która byłaby w stanie to obsłużyć. Dokumentacja musi być przechowywana przez 5 lat. 

Kiedy OPS miał nieformalnie przejąć to zadanie, były podejmowane rozmowy z innymi 

stowarzyszeniami, które mogłyby się tym zająć min. straż, koło gospodyń wiejskich, 

CARITAS, te organizacje nie miały odpowiedniego zaplecza. Odnośnie dodatków 

mieszkaniowych, zostały one przekazane, ponieważ sama o to wnioskowała. Od kilku lat 

wykonuje to pracownik OPS a decyzje podpisuje Wójt co formalnie nie jest tak jak być 

powinno. Teraz decyzje będzie podpisywał Kierownik OPS. 
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Nad projektem uchwały głosowało 13 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 13 radnych. Głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Projekt uchwały został przyjęty. Uchwała Nr VII/41/2015 w sprawie nadania statutu 

Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Granowie stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

e) zmiany uchwały budżetowej na rok 2015 

 

Skarbnik Gminy Agnieszka Chojnacka przedstawiła uchwałę: 

1. Po stronie dochodów w wyniku dotacji zwiększa się plan o kwotę 3 084zł., z 

przeznaczeniem na dofinansowanie opłacania składek na ubezpieczenie zdrowotne w 

ośrodku pomocy społecznej. 

2. Na podstawie  pisma Dyrektora Krajowego Biura Wyborczego w Lesznie zwiększa się 

plan dochodów i wydatków o kwotę 6000zł. z przeznaczeniem na wypłatę 

zryczałtowanych diet dla członków obwodowych komisji wyborczych powołanych dla 

przeprowadzenia głosowania w wyborach Prezydenta RP. 

3. Zwiększa sie plan dochodów o kwotę 6 750zł. w paragrafie dotyczącym podatku od 

spadków i darowizn, oraz o kwotę 600zł.- wpływy z innych lokalnych opłat 

pobieranych przez jednostki samorządu terytorialnego na podstawie odrębnych ustaw, 

dostosowując plan dochodów do bieżącego wykonania.  

4. Ustala się plan wydatków w dziale Komendy Powiatowe Państwowej Straży Pożarnej 

w wysokości 20 000zł., z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu wyposażenie na 

potrzeby Komendy Powiatowej Straży Pożarnej w Grodzisku Wlkp. Kwota ta będzie 

wpłacona na fundusz wsparcia straży pożarnej po podpisaniu stosownych umów. 

5. W celu prawidłowego funkcjonowania jednostek dokonuje się przeniesień planu 

wydatków i dochodów w dziale dotyczącym straży pożarnej. 

6. Dokonuje się zmian wydatków między paragrafami w ramach przedsięwzięć 

realizowanych ze środków funduszu sołeckiego. 

Wójt dopowiedział, że gmina przekazuje 20 000 zł. na fundusz wsparcia straży. Od 

Komendanta Straży gmina otrzymała pompę, otrzyma jeszcze jedną - głębinową np. do 

pompowania wody z piwnic. Gmina pozyska dwa samochody dla straży, jeden typu 

średniego, o który gmina stara się z WFOŚ z 80% dofinansowaniem, oraz drugi z PSP 

Grodzisk Wlkp. do ratownictwa drogowego. Samochód Ford z Granowa ma być przekazany 

do Kąkolewa.  
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Nad projektem uchwały głosowało 13 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 13 radnych. Głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Projekt uchwały został przyjęty. Uchwała Nr VII/42/2015 w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej na rok 2015 stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad. 7. Wolne głosy i wnioski. 

 

Sołtys wsi Separowo Pani Kazimiera Helbig zapytała czy będą koszone pobocza przy drogach 

powiatowych. 

Pani Helbig zapytała,  czy dzieje się coś w sprawie dzikiej plaży w Separowie? 

Sołtys wsi Granowo Pan Zygmunt Kubel poruszył temat filmiku umieszczonego na portalu 

społecznościowym, który dotyczył stawu przy kościele. Jeśli nie można łowić tam ryb, 

powinna być postawiona tablica z zakazem łowienia. Nie jest to miejsce publiczne. 

Radny Jacek Bresz zapytał, co z poboczem drogi w Strzępiniu? 

Wójt odpowiedział: 

 koszenie poboczy odbywa się zazwyczaj w czerwcu, powiat na pewno będzie chciał 

zrobić dwa koszenia, dlatego zwlekają z koszeniem w maju, 

 powiat kończy łatanie dróg na terenie gminy, dzisiaj łatają dziury w Strzępiniu, 

odnośnie poboczy nie było jeszcze tematu, 

 odnośnie Separowa jest plan ale nie ma gruntu. Teren ten dzierżawi spółka, która musi 

wyrazić zgodę na zmianę umowy użytkowania, a takiej zgody nie ma, 

 Gmina nie rości sobie żadnych praw do łowiska przy kościele, jest to teren 

rekreacyjny, można tam spacerować. Powinna być tam tablica zakazująca łowienia. 

Gmina pomagała przy projekcie zagospodarowania tego terenu, teraz pomaga w jego 

utrzymaniu. 

Przewodnicząca Komisji d/s Społecznych Radna Małgorzata Wiśniewska poinformowała o 

zorganizowanym przez Komisję rajdzie rowerowym i zabawie tanecznej w dniu 30.05.br. 

 

Ad.8. Zakończenie sesji. 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Stefan Bielawski zamknął obrady VII 

sesji VII kadencji Rady Gminy. 

Na tym protokół zakończono. 
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      Protokółowała      Przewodniczący Rady Gminy 

 

Ilona Hertig-Kruszona 
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Wykaz dokumentacji w formie załączników do protokołu: 

 

1. Lista obecności radnych. 

2. Lista obecności zaproszonych gości. 

3. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

4. Uchwała Nr VII/38/2015 w sprawie zgody na objęcie nieruchomości 

lokalizowanych na terenie Gminy Granowo statusem Kostrzyńsko-Słubickiej 

Specjalnej Strefy Ekonomicznej. 

5. Uchwała Nr VII/39/2015 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Ochrony 

Zdrowia Psychicznego na rok 2015. 

6. . Uchwała Nr VII/40/2015 w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2015 rok. 

7. Uchwała Nr VII/41/2015 w sprawie nadania statutu Ośrodkowi Pomocy 

Społecznej w Granowie. 

8. Uchwała Nr VII/42/2015 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2015. 

 

 

 

 


